
 
 
 
 
 

Betreft: Artikel 41 vragen over natuuronderzoeken mbt windmolens in de polder 
 
 
Berghem, 3 juli 2024 
 
 
Geacht college van B&W, 
 
De Commissie voor de milieueffectrapportage (MER) heeft op 5 juli 2023 geadviseerd om de 
beschikbare natuurinformatie beter te ontsluiten en ook toe te passen in de MER. Ook 
adviseert de Commissie deze gegevens te vertalen naar verspreidingskaarten per soort / 
doelgroep en ook aantallen en trends te beschrijven. 
 
Op 16 januari 2024 heeft u het concept-rapport ‘Aanvullend onderzoek ecologie’ gestuurd 
als bijlage bij de Raadsinformatiebrief VKA Duurzame Polder. Dit rapport geeft deels invulling 
aan het advies van de Commissie, maar de SP constateert ook hiaten. Daarom heeft de SP de 
volgende vragen: 
 

1. Afbeelding 4.3 van het concept-rapport ‘Aanvullend onderzoek ecologie’ geeft 
informatie over het verloop van de aantallen weidevogels waarvan de populatie 
onder druk staat. De tabel betreft alleen de kerngebieden. Voor het beoordelen van 
de risico’s van windmolens is het echter ook van groot belang om inzicht te krijgen in 
aantallen en trends buiten deze kerngebieden en met name in het door de 
gemeenteraad aangewezen zoekgebied voor windmolens. Deze informatie ontbreekt 
in genoemd rapport. Bent u bereid deze informatie alsnog beschikbaar te stellen en 
te verwerken in het Voorkeursalternatief (VKA)? Is deze actie al in gang gezet? Zo 
niet, waarom is dit aanvullend onderzoek volgens u niet nodig? 
 

2. Is het mogelijk deze aanvullende informatie toe te voegen aan genoemd rapport, nu 
het blijkens het voorblad nog een concept is? 

 
In de MER en het concept-VKA wordt relatief weinig aandacht besteed aan bescherming van 
kwetsbare soorten. Nergens lezen wij iets over de effecten van windmolens op 
populatieniveau. Om populaties van beschermde soorten duurzaam in stand te houden 
wordt als vuistregel gebruikt dat het sterftepercentage als gevolg van ingrepen minder dan 
1% van de jaarlijkse natuurlijke sterfte mag bedragen. Omdat we er niets over lezen in MER 
en het concept-VKA heeft de SP de volgende vragen:  
 

1. Heeft u opdracht gegeven om onderzoek te doen naar de sterftekans van 
beschermde soorten als gevolg van windmolens in de polder?  
 

2. Zo ja, kunt u dit toelichten? Zo nee, waarom niet? 
 

3. Wordt deze informatie toegevoegd aan het Voorkeursalternatief (VKA)? 
 



 
 
 
 
 

4. In de reactie van het IVN op de NRD is een nieuw rapport aangedragen over de 
versnelde negatieve effecten van die 1%  norm als er al een negatieve trend is. 
Hoewel toegezegd in de reactie op de zienswijze, lezen we niets over dit rapport in 
het VKA. Kunt u aangeven waarom er niet voldaan is aan die toezegging? 
 

Met betrekking tot weidevogels wordt niet voldaan aan de aanbeveling van de MER-
commissie om de omvang van compensatie in beeld te brengen. Omdat de polders tussen 
Oss en Den Bosch het belangrijkste weidevogelgebied van Brabant zijn, hebben wij hierover 
de volgende vragen: 
 

1. Als het VKA doorgaat komt het weidevogelgebied ‘Maasdonk’ te vervallen. In het 
VKA wordt gesproken over verplaatsing naar de Lithse polders. Is er enige ervaring in 
Nederland met het verplaatsen van zo’n groot weidevogelgebied over zo’n voor 
weidevogels grote afstand? 
 

2. Aan welke voorwaarden moet een dergelijke verplaatsing voldoen? 
 

3. Wordt dit verplicht opgelegd aan boeren in de Lithse polder? 
 

4. Gaat dit gelden voor de gehele termijn van de windmolens? 
 

Keuze voor het Voorkeursalternatief zal ook tot gevolg hebben dat een deel van het (door de 
provincie aangewezen) rustgebied voor ganzen en smienten moet worden verplaatst. Dit 
lijkt ons een ingrijpende maatregel waarover we weinig lezen in het concept-VKA. Daarom 
heeft de SP de volgende vragen: 
 

1. Is er ergens ervaring opgedaan met een dergelijke verplaatsing? En welke lessen 
kunnen we hieruit trekken? 
 

2. Welke procedure moet worden gevolgd voor het verplaatsen van het rustgebied? 
 

3. Heeft u over de mogelijkheid, wenselijkheid en consequenties al overleg gehad met 
de provincie? 
 

4. Welke consequenties heeft het aanwijzen als rustgebied voor de betreffende 
grondgebruikers? 
 

5. Wordt dit dwingend opgelegd? Of wordt acceptatie vrijwillig?  
 

6. Staat er een vergoeding tegenover? 
 
  



 
 
 
 
 

De SP heeft begrepen dat inmiddels ook twee onderzoeken zijn uitgevoerd in opdracht van 
initiatiefnemers. Het betreft een radaronderzoek naar vliegbewegingen van vogels en 
vleermuizen. En tellingen door het adviesbureau Altenburg & Wymenga. De SP heeft over 
deze onderzoeksrapporten de volgende vragen: 
 

1. Bent u bekend met deze onderzoeksrapporten? 
 

2. Bent u bekend met de conclusies van deze rapporten? 
 

3. Zijn de resultaten van deze onderzoeksrapporten verwerkt in het concept-VKA? 
 

4. Zo niet, gaan ze dan worden verwerkt in het definitieve VKA? 
 

5. Op welke wijze kan de gemeenteraad dit controleren? 
 
 

Namens de fractie van de SP, 
 
Adrie Geerts 
 
 


